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ZAB.0002.5.2024 

Protokół nr III/24 
z III Sesji Rady Powiatu we Włocławku 

z dnia 4 czerwca 2024 roku 
 
  

1) Otwarcie obrad III Sesji Rady Powiatu 
 
Pan Dawid Andrzej Dalmann – Przewodniczący Rady w dniu 4 czerwca 2024 r. o godz. 10:20 
otworzył III sesję Rady Powiatu we Włocławku. Powitał radnych, Pana Romana 
Gołębiewskiego - Starostę Włocławskiego, Pana Karola Matusiaka – Wicestarostę, Panią 
Jolantę Sakowską - Skarbnika Powiatu, Panią Małgorzatę Kręcicką - Sekretarza Powiatu, 
Panią Agnieszkę Łobodę – Dyrektora PCPR we Włocławku, przedstawicieli środków 
masowego przekazu, a także wszystkich obecnych na sali obrad.  
Poinformował, że zgodnie z art. 15 ust. 1a ustawy o samorządzie powiatowym, obrady rady 
powiatu są transmitowane on-line i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz 
i dźwięk. Każda osoba uczestnicząca w obradach rady powinna zapoznać się ze stosowną 
informacją zamieszczoną w Biuletynie Informacji Publicznej oraz na tablicy ogłoszeń 
dotyczącą ochrony danych osobowych.  
Lista zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  
 

2) Stwierdzenie quorum 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że w dniu 20 maja 2024 r. radni: Pan Karol Antoni 
Matusiak oraz Pan Roman Gołębiewski zrzekli się mandatu radnego. Komisarz Wyborczy we 
Włocławku I stwierdził, że mandaty radnych wygasły. Poinformował, że w dniu dzisiejszym 
Rada Powiatu obraduje w składzie 19 osób. Przewodniczący Rady poprosił o potwierdzenie 
swojej obecności poprzez włożenie karty do czytnika i przyciśniecie odpowiedniego 
przycisku.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że aktualnie w obradach Rady Powiatu bierze udział 18 
radnych, co wobec ustawowego składu Rady Powiatu wynoszącego 21 radnych stanowi 
wymagane quorum, a zatem obrady są prawomocne. 
Wydruk obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  
 
3) Przedstawienie porządku obrad oraz rozpatrzenie ewentualnych wniosków 

w sprawie jego zmiany.   
 
Przewodniczący Rady powiedział, że III Sesja Rady Powiatu we Włocławku została zwołania 
w trybie art. 15 ust. 7 ustawy o samorządzie powiatowym, na wniosek zarządu powiatu. 
Starosta przekazał uchwałę nr 5/24 Zarządu Powiatu we Włocławku z dnia 28 maja 2024 r. 
w sprawie zwołania sesji Rady Powiatu we Włocławku zawierającą ustalony porządek obrad 
oraz projekty uchwał Rady Powiatu. Sesja została zwołana na dzień przypadający w ciągu 
7 dni od dnia złożenia wniosku. Wniosek został doręczony w dniu 28 maja 2024 r. 
Poinformował, że zwołanie sesji w tym trybie wyłączyło wymóg posiadania przez projekt 
uchwały opinii odpowiedniej komisji rady, o czym stanowi paragraf 30 ust. 2 Statutu 
Powiatu. Informuję, że do zmiany porządku obrad sesji zwołanej na wniosek Zarządu 
Powiatu, stosuje się przepis art. 15 ust. 2, co oznacza, że Rada Powiatu, w trakcie sesji, może 
wprowadzić zmiany w porządku obrad bezwzględną większością głosów ustawowego składu 
Rady, z tym, że dodatkowo wymagana jest zgoda wnioskodawcy (art. 15 ust. 8). 
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W przypadku braku takiej zgody, wniosek staje się bezprzedmiotowy i nie podlega 
głosowaniu.  Stosownie do przepisów paragrafu 17 ustęp 3 Statutu Powiatu Włocławskiego – 
z wnioskiem o uzupełnienie lub zmianę porządku obrad może wystąpić radny, komisja, klub 
radnych, zarząd, starosta. Wniosek powinien zawierać uzasadnienie faktyczne.   
Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem – czy któryś z uprawnionych podmiotów 
chciałby w tej chwili zgłosić wniosek o uzupełnienie lub zmianę ustalonego porządku III 
sesji?  
Przewodniczący Rady poinformował, iż Zarząd Powiatu we Włocławku: 
pismem z dnia 4 czerwca 2024 r. wniósł o uzupełnienie porządku obrad o następujące punkty: 
- Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyznaczenia linii komunikacyjnych 
w publicznym transporcie zbiorowym, dla których organizatorem jest Powiat Włocławski 
oraz wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego 
transportu zbiorowego, 
- Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia organizacji transportu zbiorowego 
w powiatowych przewozach pasażerskich o charakterze użyteczności publicznej 
Wniosek oraz uzasadnienie faktyczne radni otrzymali w dniu sesji (załącznik nr 3). 
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania. 
Zapytał, kto jest za zmianą porządku obrad polegającą na dodaniu punktu, jako punktu 11 
w brzmieniu: 
11) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyznaczenia linii komunikacyjnych 
w publicznym transporcie zbiorowym, dla których organizatorem jest Powiat Włocławski 
oraz wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego 
transportu zbiorowego, 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 18 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk głosowania stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu postanowiła o uwzględnieniu 
w realizowanym porządku obrad projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za zmianą porządku obrad polegającą na dodaniu 
punktu, jako punktu 12 w brzmieniu: 
12) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia organizacji transportu zbiorowego 
w powiatowych przewozach pasażerskich o charakterze użyteczności publicznej. 
Stwierdzam, że Rada Powiatu postanowiła o uwzględnieniu w realizowanym porządku obrad 
projektu uchwały. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 18 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk głosowania stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu postanowiła o uwzględnieniu 
w realizowanym porządku obrad informacji.  
Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem – czy któryś z uprawnionych podmiotów 
chciałby w tej chwili zgłosić wniosek o uzupełnienie lub zmianę ustalonego porządku obrad 
III  sesji?  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie ma wniosków, to poinformował, że porządek 
obrad składa się z 14 punktów i przystąpił do realizacji porządku obrad dzisiejszej sesji.  
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4) Przyjęcie protokołu nr II/24 z dnia 16 maja 2024 roku. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z paragrafem 27 ust. 1 pkt 3 Statutu Powiatu 
Włocławskiego został sporządzony protokół z obrad III Sesji, który był do wglądu 
w Kancelarii Przewodniczącego Rady oraz w Biuletynie Informacji Publicznej.  
Do dnia dzisiejszego nie zgłoszono zastrzeżeń lub poprawek do protokołu.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy sprzeciwu, a sprzeciwu nie było, to 
stwierdził, że rada powiatu przyjęła protokół nr II/24 z dnia 16 maja 2024 r. 
 
5) Sprawozdanie Starosty Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres od 

dnia  17 maja 2024 r. do dnia sesji.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z art. 12 pkt 4 ustawy o samorządzie 
powiatowym oraz § 69 Statutu Powiatu – Rada Powiatu rozpatruje sprawozdanie z wykonania 
uchwał rady i jego działalności między sesjami oraz sprawozdanie starosty z działalności 
zarządu od dnia przekazania radzie sprawozdania zarządu z wykonania uchwał rady i jego 
działalności pomiędzy sesjami do dnia sesji.  
W dniu dzisiejszej sesji radni otrzymali sprawozdanie Starosty.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych - czy są pytania, uwagi do przedstawionego 
sprawozdania? 
Radni nie wnieśli uwag.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 4 czerwca 2024 r. przyjęła 
Sprawozdanie Starosty Włocławskiego.  
Sprawozdanie Starosty Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia  17 
maja 2024 r. do dnia sesji stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  
 
6) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej przez 

powiat włocławski dla Miasta Kowal w roku 2024. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy przeznaczenia kwoty 569 819 
zł z budżetu powiatu na udzielenie pomocy finansowej w formie dotacji dla miasta Kowal na 
realizację zadania własnego dotyczącego budowy hali sportowej w Kowalu.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to przystępuje do 
procedury głosowania.  
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.   
Wyniki głosowania: 
Za – 18 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk głosowania stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia  4 czerwca 2024 r. została podjęta.  
Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej przez powiat włocławski dla 
Miasta Kowal w roku 2024 stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  
Uchwał Rady Powiatu we Włocławku z dnia 4 czerwca 2024 r. w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej przez powiat włocławski dla Miasta Kowal w roku 2024 stanowi załącznik nr 9 do 
protokołu.  
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7) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań, na 
które przeznacza środki Państwowego Funduszu Osób Niepełnosprawnych w 2024 roku. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmian w zakresie 
przeznaczenia środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na 
realizację zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej w 2024 roku.   
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
Przewodniczący w związku z brakiem głosów w dyskusji poprosił o uzupełnienie paragrafu 3, 
gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 4 czerwca 2024 r.   
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania.  
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.   
Wyniki głosowania: 
Za – 18 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk głosowania stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia  4 czerwca 2024 r. została podjęta.  
Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań, na które przeznacza 
środki Państwowego Funduszu Osób Niepełnosprawnych w 2024 roku stanowi załącznik nr 
11 do protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 4 czerwca 2024 r. zmieniająca uchwałę 
w sprawie określenia zadań, na które przeznacza środki Państwowego Funduszu Osób 
Niepełnosprawnych w 2024 roku stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
 8)Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania Rady Społecznej przy 
Powiatowym Centrum Zdrowia – Samodzielnym Publicznym Zespole Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że w dniu sesji radni otrzymali nowy projekt uchwały.  
Poinformował, że z dniem 18 czerwca 2024 roku kończy się kadencja Rady Społecznej przy 
Powiatowym Centrum Zdrowia - Samodzielnym Publicznym Zespole Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku, stąd konieczne jest powołanie nowej rady. W skład rady 
społecznej wchodzą:  

1) starosta lub osoba przez niego wyznaczona  - pełniąc funkcję przewodniczącego rady;  
2) przedstawiciel wojewody kujawsko – pomorskiego jako członek Rady społecznej  
3) oraz 5 przedstawicieli wybranych przez radę, o czym stanowi Statut PCZ - SPZPS we 

Włocławku. 
Poinformował, że starosta lub osoba przez niego wyznaczona oraz przedstawiciel Wojewody 
Kujawsko-Pomorskiego wchodzą w skład rady społecznej z mocy prawa. 
Wojewoda Kujawsko – Pomorski pismem z dnia 20 marca 2024 roku, wyznaczył Pana 
Andrzeja Pawła Walczaka na swojego przedstawiciela do składu Rady Społecznej PCZ – 
SPZPS we Włocławku.  
Poinformował, że Starosta wyznaczył Pana Wojciecha Rudzińskiego na przewodniczącego 
rady społecznej przy PCZ - SPZPS we Włocławku.  
Przewodniczący Rady przystąpił do wyboru 5 przedstawicieli Rady Powiatu do składy rady 
Społecznej przy PCZ - SPZPS we Włocławku.  
Przewodniczący Rady poprosił o zgłaszanie kandydatów. 
Radny Zygmunt Wierzowiecki zgłosił kandydaturę Pana Tomasza Jezierskiego.  
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Przewodniczący Rady zapytał radnego – czy wyraża zgodę?  
Radny wyraził zgodę. 
Radny Marek Czałpiński zgłosił kandydaturę pana Włodzimierza Kaczmarka. 
Przewodniczący Rady zapytał radnego czy wyraża zgodę?  
Radny wyraził zgodę. 
Radny Robert Pawłowski zgłosił kandydaturę pana Bogusława Biniędę, wieloletniego 
samorządowca, zaangażowanego w sprawy społeczne. Stosowna zgoda kandydata 
o wyrażeniu zgody na kandydowanie została przedłożona w dniu sesji. 
Radny Roman Tomaszewski zgłosił kandydaturę pani Moniki Sudomir – Giers oraz pana 
Pawła Jęcka. Stosowne dokumenty są w sekretariacie a dotyczące zgody na kandydowanie.  
Przewodniczący Rady zapytał czy są jeszcze inne propozycje kandydatów do Rady 
Społecznej ? 
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za zamknięciem listy kandydatów do Rady Społecznej 
i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki glosowania: 
Za – 18 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że lista 
kandydatów członków do Rady Społecznej  została zamknięta.  
Przewodniczący Rady stwierdził, iż zostało zgłoszonych 5 kandydatów - członków do Rady 
Społecznej przy PCZ - SPZPS we Włocławku.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania. 
Kto z Pań  i Panów Radnych jest za tym, aby Pan Tomasz Jezierski był członkiem Rady 
Społecznej?  
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki glosowania: 
Za – 18 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  
Przewodniczący Rady zapytał, kto z Pań  i Panów Radnych jest za tym, aby Pan Włodzimierz 
Kaczmarek był członkiem Rady Społecznej?  
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki glosowania: 
Za – 18 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 15 do protokołu.  
Przewodniczący Rady zapytał, kto z Pań  i Panów Radnych jest za tym, aby Pan Bogusław 
Binięda był członkiem Rady Społecznej?  
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki glosowania: 
Za – 18 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 16 do protokołu.  
Przewodniczący Rady zapytał, kto z Pań  i Panów Radnych jest za tym, aby Pani Monika 
Sudomir - Giers była członkiem Rady Społecznej?  
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
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Wyniki glosowania: 
Za – 18 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 17 do protokołu.  
Przewodniczący Rady zapytał, kto z Pań  i Panów Radnych jest za tym, aby Pan Paweł Jęcka 
był członkiem rady Społecznej?  
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki glosowania: 
Za – 18 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 18 do protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonych głosowań Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 
Powiatu wybrała 5 przedstawicieli Rady Powiatu do Rady Społecznej przy PCZ - SPZPS we 
Włocławku  w osobach:  Tomasz Jezierski, Włodzimierz Kaczmarek, Bogusław Binięda, 
Monika Sudomir – Giers, Paweł Jęcka.  
Przewodniczący Rady odczytał treść par. 2 uchwały: 

§ 2. Uwzględniając zapis z § 1, powołuje się Radę Społeczną przy Powiatowym Centrum Zdrowia 
- Samodzielnym Publicznym Zespole Przychodni Specjalistycznych we Włocławku w następującym 
składzie: 

1) Wojciech Rudziński - przewodniczący, 

2) Andrzej Paweł Walczak - przedstawiciel Wojewody Kujawsko-Pomorskiego, 

3) Tomasz Jezierski  - członek, 

4) Włodzimierz Kaczmarek - członek, 

5) Bogusław Binięda  - członek, 

6) Monika Sudomir - Giers - członek, 

7) Paweł Jęcka  - członek. 

 Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku podjęła uchwałę 
w sprawie powołania Rady Społecznej przy Powiatowym Centrum Zdrowia – Samodzielnym 
Publicznym Zespole Przychodni Specjalistycznych we Włocławku, która wchodzi w życie 
z dniem 19 czerwca 2024 r.   
Projekt uchwały w sprawie powołania Rady Społecznej przy Powiatowym Centrum Zdrowia 
– Samodzielnym Publicznym Zespole Przychodni Specjalistycznych we Włocławku stanowi 
załącznik nr 19 do protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 4 czerwca 2024 r. w sprawie powołania Rady 
Społecznej przy Powiatowym Centrum Zdrowia – Samodzielnym Publicznym Zespole 
Przychodni Specjalistycznych we Włocławku stanowi załącznik nr 20 do protokołu.  
 
9) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2024 – 2040. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmian w załączniku nr  1 i 2 
wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Włocławskiego.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
W związku z brakiem głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady poprosił o uzupełnienie 
paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 4 czerwca 2024 r.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały. 
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Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki glosowania: 
Za – 18 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 21 do protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia  4 czerwca 2024 r. została podjęta. 
Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2024 – 2040 stanowi załącznik nr 22 do 
protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 4 czerwca 2024 r. zmieniająca uchwałę 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 
2024 – 2040 stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 
 
10) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 
Powiatu Włocławskiego na rok 2024. 

 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmian w planie dochodów 
i wydatków. 
Przewodniczący otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
W związku z brakiem głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady przed rozpoczęciem 
procedury głosowania, poprosił o uzupełnienie paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu 
w życie uchwały daty – 4 czerwca 2024 r.  
Przewodniczący Rady przystąpił  do procedury głosowania uchwały.  
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki glosowania: 
Za – 18 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 24 do protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia  4 czerwca 2024 r. została podjęta. 
Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 
Włocławskiego na rok 2024 stanowi załącznik nr 25 do protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 4 czerwca 2024 r. zmieniająca uchwałę 
w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2024 stanowi załącznik nr 26 
do protokołu.  
 
 11) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyznaczenia linii komunikacyjnych 
w publicznym transporcie zbiorowym, dla których organizatorem jest Powiat 
Włocławski oraz wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie 
publicznego transportu zbiorowego. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyznaczenia linii 
komunikacyjnych w publicznym transporcie zbiorowym oraz dotyczy wyrażenia zgody na 
zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  
Radny Zygmunt Wierzowiecki stwierdził, że jest to wersja podstawowa, która będzie mogła 
ulec modyfikacji. 
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Na terenie Gminy Lubień Kuj. jest bardzo okrojony przejazd tego taboru. Radny będzie 
wnosił o poszerzenie dla Gminy Lubień Kuj. linii, aby  trochę zmodyfikować przejazd tych 
autobusów. W tej wersji można dzisiaj zagłosować, ale to na pewno będzie ulegało 
modyfikacji w czasie pracy.  
Starosta Włocławski powiedział, że decyzja, którą podejmuje w dniu dzisiejszym rada, jest 
decyzją bardzo strategiczną. Zarówno podjęte zmiany w budżecie oraz wieloletniej prognozie 
finansowej, to wprowadzenie zadania inwestycyjnego w postaci zakupu 21 autobusów 
wartego ponad 65 mln zł.  Jest to spowodowane możliwością wystąpienia o dofinansowanie 
zakupu taboru, w ramach krajowego planu odbudowy w wysokości 90% dofinansowania. 
Chce się także, aby podatek VAT był możliwy do odliczenia, dlatego też wydaje to się 
atrakcyjne. Aplikacja wniosków jest terminem nieprzekraczalnym do 14 czerwca 2024 r. Aby 
uzyskać jak najwyższe dofinansowanie tego wniosku, chce się spełnić jak najwięcej wymagań 
formalnych punktowanych w ocenie. Jednym z nich jest zawarcie porozumienia z powiatami 
sąsiednimi, jeśli taki transport przez ich teren będzie przebiegał. Powiat włocławski jest 
powiatem jakby „obwarzankowym” wokół miasta Włocławek, dość powiatem specyficznym 
pod tym względem, że naturalna siedziba powiatu znajduje się na terenie miasta Włocławek, 
niebędącym terenem powiatu włocławskiego. W planach chce się utrzymać wszystkie linie 
kursujące do tej pory, łączące szkoły powiatowe, łączące brzeską strofę gospodarczą jako 
motor napędowy naszego regionu, ale także przejąć „pod swoje skrzydła” wszystkie linie 
funkcjonujące na naszym terenie i łączące powiat włocławski z miastem, tak aby dać 
mieszkańcom możliwość podróżowania w komfortowych warunkach, nowym taborem, ale 
także poprzez skorzystanie w przyszłości z dofinansowania tzw. funduszu autobusowego, 
który ma być utrzymany i będzie możliwość zawierania także 10-letnich umów, dać 
atrakcyjne ceny. W ostatnim czasie przeprowadzono konsultacje z KPTS, który to zadanie na 
podstawie dzierżawy autobusów ma realizować, także z włodarzami wszystkich miast 
i stworzono siatkę połączeń. Co do zasady ta siatka funkcjonować będzie musiała przez okres 
co najmniej 5-letniej trwałości projektu. W planie 2025 roku jest, aby te autobusy zakupić, a 
w pełni ten transport uruchomić od 01.01.2026 r. Założeniem byłoby, aby wszystkie gminy 
zostały skomunikowane i tak planowane są do uruchomienia linie z Nasiegniewa, 
Świątkowizny przez Bogucin, Witoszyn, do Włocławka i do strefy, z Lubania, do Włocławka, 
z Izbicy Kuj. przez Lubraniec, Brześć Kuj. do Włocławka, z Błennej przez Lubomin, 
Boniewo, Lubraniec, Brześć do Włocławka, z Chodcza, Choceń, Kruszyn do Włocławka, 
z Chodcza przez Kłóbkę do Włocławka, z Lubienia Kuj. przez Kowal do Włocławka, 
z Baruchowa przez Kowal do Włocławka, tereny gminy Włocławek  Telążna, Smólnik, Dąb 
Polski, aby z każdego terenu autobusy kursowały i to zostało tak stworzone, zostały 
uwzględnione wszystkie sugestie władz gmin co do rozkładu połączeń i tak do planowania 
jest on przyjęty.  Co do pewnie pojedynczych godzin funkcjonowania będzie można  
dyskutować i dokonywać korekt. Natomiast założenia projektu wykluczają ingerencje w linie 
i przebieg tych linii i z takiego założenia się wychodzi. W ocenie starosty praktycznie każdą 
siedzibę gminy i każde ważniejsze miejscowości w danej gminie komunikuje się, czy to 
z brzeską strefą gospodarczą, czy ze szkołami, czy z miastem Włocławek w związku 
z potrzebami społeczeństwa, także i gminę Lubień Kujawski, bo autobusy będą kursować 
zarówno z Lubienia Kuj., jak i  z Chodcza przez Kłóbkę. 
Radny Jacek Kowalewski powiedział, że w pkt 12,  prawdopodobnie powinno być Kazanie 
w gminie Lubraniec, a nie Kazania.  
Radny Zygmunt Wierzowiecki zapytał, czy wiadomym jest jak długo trwa eksploatacja 
takiego autobusu – 10 czy 20 lat?  
Starosta Włocławski stwierdził, że nie czuje się do końca kompetentny, żeby wypowiadać się 
na temat lat eksploatacji autobusów, czy to hybrydowych, czyli częściowo spalinowych, 
częściowo elektrycznych, tym bardziej autobusów elektrycznych. 
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Każdy  ma swoje zdanie wyrobione na ten temat, który dotyczy tego typu pojazdów. 
Natomiast pojawia się możliwość uzyskania 90% dofinansowania i odzyskania Vat - u na 
tego typu pojazdy i tutaj w związku z tym, że takie były uzgodnienia w poprzednich latach 
z Komisją Europejską, to nie ma pola do dyskusji, że można zakupić inne. W przypadku 
autobusów elektrycznych trzeba mieć tę świadomość, że po ok. 6 latach, należy w nich 
wymienić baterię, która w tej chwili jest warta ok. 200 tys. zł. Za kilka lat będzie tańsza, ale 
nikt tutaj pewności nie ma. Starosta rozumie ideę pytania pana wiceprzewodniczącego.  Za 5 
lat ten tabor będzie dużo więcej wart niż 7% wartości, który w niego się inwestuje i będzie się 
podejmować decyzję, co robić z nim dalej, a przez 5 lat w okresie gwarancji, bo taka też 
gwarancja w zamówieniu zostanie zawarta w ogłoszonym przetargu, mieszkańcy będą mogli 
podróżować nowoczesnymi, komfortowymi autobusami przystosowanymi dla przewozu osób 
niepełnosprawnych, co także jest bardzo ważne, także z punktu widzenia powiatu. Starosta 
uważa tę aplikację za bardzo zasadną i potrzebną.  W przypadku tak szerokiego uruchomienia 
transportu zbiorowego na terenie powiatu będzie się wiązało to z pewnymi kosztami 
i z budżetu powiatu w latach przyszłych, nawet po pozyskaniu dofinansowania z funduszu 
autobusowego, bo na tę chwilę ta dopłata wynosi 3 zł, nikt nie wie, czy ona zostanie 
utrzymana, czy będzie wyższa. Co do samego jej funkcjonowania z rozmów 
przeprowadzonych przez starostę wygląda na to, że zagrożenia nie ma, natomiast pewnie ta 
cena wozokilometra będzie rosła.  Pewnie będą linie, które po tej dopłacie będą się 
bilansować, ale pewnie też część linii, które są planowane w tej uchwale, będzie liniami 
nierentownymi i trzeba będzie do nich dopłacić z budżetu powiatu włocławskiego pewną 
kwotę, której w dniu dzisiejszym określić się nie da. Starosta ma nadzieję, że w znacznym 
stopniu to rozwiązanie, które dzisiaj jest proponowane, rozwiąże problem transportowy na 
terenie powiatu, na pewno nie w 100%, bo pewne oczekiwania mieszkańców są, żeby jeszcze 
do większej liczby miejscowości ten autobus wjeżdżał i jak najczęściej. Transport ten 
w znacznym i w dość takim kompleksowym znaczeniu ten problem transportowy na terenie 
powiatu zostanie rozwiązany. Starosta w związku z sugestią pana radnego i że zostały 
wychwycone drobne omyłki pisarskie, dlatego zgłosił następujące omyłki w pkt 1 – Gołębin, 
pkt 9 – Lubień Kujawski, pkt 12  - Kazanie.  
Starosta poprosił o przyjęcie uchwały z 3 omyłkami pisarskimi.  
Przewodniczący Rady poprosił o uzupełnienie daty 1 stycznia 2025 r.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały z poprawionymi 
omyłkami pisarskimi. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku. 
Wyniki głosowania: 
Za – 17 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 27 do protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia  4 czerwca 2024 r. została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie wyznaczenia linii komunikacyjnych 
w publicznym transporcie zbiorowym, dla których organizatorem jest Powiat Włocławski 
oraz wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego 
transportu zbiorowego stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 4 czerwca 2024 r.  w sprawie wyznaczenia linii 
komunikacyjnych w publicznym transporcie zbiorowym, dla których organizatorem jest 
Powiat Włocławski oraz wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług 
w zakresie publicznego transportu zbiorowego stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 
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12) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia organizacji transportu 
zbiorowego w powiatowych przewozach pasażerskich o charakterze użyteczności 
publicznej. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy przyjęcia wykonania zadania 
organizacji publicznego transportu zbiorowego w powiatowych przewozach pasażerskich 
o charakterze użyteczności publicznej na liniach komunikacyjnych przebiegających 
jednocześnie na obszarze Gminy Miasto Włocławek oraz Powiatu Włocławskiego. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  
W związku z brakiem głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady przystąpił do procedury 
głosowania uchwały. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 17 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 30 do protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia  4 czerwca 2024 r. została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie przyjęcia organizacji transportu 
zbiorowego w powiatowych przewozach pasażerskich o charakterze użyteczności publicznej 
stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 4 czerwca 2024 r. w sprawie przyjęcia 
organizacji transportu zbiorowego w powiatowych przewozach pasażerskich o charakterze 
użyteczności publicznej stanowi załącznik nr 32 do protokołu.  

 
13) Oświadczenia radnych. 

 
Przewodniczący Rady przypominał, że w ramach realizacji tego punktu mogą być wygłaszane 
lub składane na piśmie do protokołu wyłącznie oświadczenia radnych. Przypominał, że 
zgodnie z art. 21 ust. 12 ustawy o samorządzie powiatowym interpelacje i zapytania składane 
są na piśmie do przewodniczącego rady, który przekazuje je niezwłocznie staroście.  Starosta, 
lub osoba przez niego wyznaczona, jest zobowiązana udzielić odpowiedzi na piśmie nie 
później niż w terminie 14 dni od dnia otrzymania interpelacji lub zapytania. W myśl zaś art. 
21 ust. 13 w/w ustawy - Treść interpelacji i zapytań oraz udzielonych odpowiedzi podawana 
jest do publicznej wiadomości poprzez niezwłoczną publikację w Biuletynie Informacji 
Publicznej i na stronie internetowej powiatu. Rolą przewodniczącego jest zatem usprawnienie 
procedury składania interpelacji i zapytań oraz w przypadku złożenia pism „na jego ręce” 
przekazania do komórki organizacyjnej Starostwa Powiatowego – kancelarii, celem nadania 
dalszego biegu sprawie.  Przewodniczący Rady zachęcił radnych do bezpośredniego składania 
pism będących interpelacją lub zapytaniem do Kancelarii Starostwa Powiatowego.   
Przewodniczący Rady zapytał radnych czy ktoś z radnych chce wygłosić lub złożyć na piśmie 
do protokołu oświadczenie?  
Radny Jacek Kowalewski zwrócił się o wsparcie ZS w Lubrańcu, jeżeli chodzi 
o udostępnienie boiska, typu orlik, ponieważ w tej chwili w gminie Lubraniec są robione 
remonty i w większości ani młodzież, ani dorośli, ani też dzieci nie mają możliwości 
skorzystania z obiektów sportowych. Radny poprosił, aby wstęp na orlik przy ZS w Lubrańcu   
był cały czas wolny, by w wakacje wstęp był wolny a nie do godz. 18 czy 20. Radny poprosił 
o wsparcie młodzieży, dzieci, żeby mogły chodzić na boisko, żeby mogły trenować.  
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Starosta Włocławski powiedział, że wszelkie obiekty, które są wybudowane przez powiat 
służą społeczeństwu i należy dokonać uzgodnić z dyrekcją placówki, tak aby na zasadach 
także szacunku w stosunku do majątku powiatu, mogły być udostępnione. Z posiadanych 
przez starostę informacji wynika, że z tego obiektu obecnie korzystają mieszkańcy Lubrańca 
lub kluby sportowe. Jeżeli jest większa potrzeba, to po ustaleniu odpowiedzialności za obiekt, 
ta sprawa zostanie rozwiązana. Wydział Edukacji zostanie zobowiązany do rozmów 
z dyrektorem. Pan starosta poinformował, że powiat złożył wniosek do Ministerstwa Sportu 
na rozbudowę tego orlika o pewne elementy.  
Radny Jacek Kowalewski  powiedział, że rozumie, że to może być duży kłopot, ponieważ po 
godzinach pracy szkoły, będzie problem i pan dyrektor będzie mówił, że jeżeli coś się stanie, 
to wtedy on, jako właściciel, będzie odpowiedzialny. Radny zapytał czy dałoby może radę 
wtedy zrobić jakiś regulamin korzystania z tego obiektu, aby zdjąć odpowiedzialności z pana 
dyrektora, że na przykład do godz. 15 odpowiedzialny jest pan dyrektor, a później jakoś 
zrobić regulamin z tego korzystania, żeby się nie okazało, tak, jak to było np. w Lubrańcu 
i korzystania z takich boisk przyszkolnych, że dyrektor szkoły wyznaczył, że to ma być  
dorosły wraz z dzieckiem lub młodzieżą. Powstaje pytanie, jak powiedzieć np. chłopakowi 
17-letniemu, żeby  przyszedł na boisko z osobą dorosłą, czy nawet 13-letniemu.  Radny 
poprosił o rozważanie tych wszelkich możliwości, ponieważ jest to obecnie jedyne boisko, 
które pozostanie, a zbliżają się wakacje i nie  wszystkie dzieci wyjadą.   
Przewodniczący Rady poinformował, że odpowiedź na interpelację zostanie udzielona, 
zgodnie z tym, co było wcześniej mówione, w terminie 14 dni. 

 
14) Zamknięcie obrad III Sesji Rady Powiatu.  
 
W związku ze zrealizowaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady w dniu 4 czerwca 2024 
r. o godz. 11:05 zamknął III Sesję Rady Powiatu we Włocławku.  
 

  Przewodniczący Rady  
 
Dawid Andrzej Dalmann 
  
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Ze Starostwa Powiatowego protokołowała:  
Katarzyna Dąbrowska-Czerwińska ……… 


